
Φυσικά πρώτα θα δούμε τον Παθητικό Αόριστο των Φωνηεντόληκτων 
ρημάτων 

       

          ἐ - λύ - θη - ν  

Ο σχηματισμός του Παθητικού Αορίστου Α΄ ! 

Ο παθητικός αόριστος σχηματίζεται ως εξής: 

αύξηση +ενεστωτικό θέμα του ρήματος+πρόσφυμα –θη+ καταλήξεις  



Ενεστώτας Μέσης Φ.                     Παθητικός Μελλοντας Α ΄ Παθητικός Αόριστος Α΄ 

βουλεύ-ομαι βουλευθήσομαι ἐβουλεύθην 

ἱδρύομαι  
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ἱδρυθήσομαι                                           ἱδρύθην   

θεραπεύ-ομαι θεραπευ-θή-σομαι      

                                 
ἐθεραπεύθην 

παιδεύομαι παιδευθήσομαι ἐπαιδεύθην 

Παραδείγματα: 

 



Οριστ. Υποτ Ευκτ.. Προστ.. Απ Μτχ. Παρατατικός Οριστ. 
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Ας κλείνουμε, τώρα,  τον Παθητικό Αόριστο : 

Πριν όμως ξεκινήσουμε ας θυμηθούμε λίγο πώς κλείνεται το ρήμα εἰμὶ . 

Όλοι μαζί…. Δεν σας ακούω , πιο δυνατά . 

Ξανά άλλη μια φορά αλλά  μόνο την 

υποτακτική ,την ευκτική και την οριστική 

Παρατατικού. 
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Ας προχωρήσουμε τώρα στην κλίση του Αορίστου των φωνηεντόληκτων 

                          Η κλίση του του παθητικού αορίστου  



Και πώς κλίνεται η μετοχή σε -είς, -εῖσα, -ὲν 

αρσενικό         θηλυκό ουδέτερο 
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Πληθυντικός αριθμός 
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Τι γίνεται όμως με τα αφωνόληκτα ρήματα; Όχι δεν τα 

ξέχασα! 

Θυμάστε τι είπαμε για τον Παθητικό Μέλλοντα;   Ε,  τα ίδια 

ισχύουν και εδώ. 

Ας δούμε ,λοιπόν, και τα αφωνόληκτα ρήματα  



   Τα αφωνόληκτα ρήματα σχηματίζουν με τον ίδιο τρόπο τον 

Παθητικό Αόριστο όπως το λύω αλλά 

μεταβάλλουν τον χαρακτήρα τους μπροστά από το –θ- του χρονικού 

προσφύματος ως εξής: 

Χειλικόληκτα 

π,β,(φ)(πτ)    φ 

καλύπτομαι (θεμ. καλυβ-) 

λείπομαι   (θεμ. λειπ-) 

ἐκαλύφθην 

ἐλείφθην 

Ουρανικόληκτα 

κ,γ,(χ)(ττ,σσ)χ 

ἄγομαι      (θεμ. ἀγ-)  

κηρύττομαι (θεμ. κηρυκ-) 

ἤχθην 

ἐκηρύχθην 

Οδοντικόληκτα 

τ,δ,θ, (ζ)       σ 

εξαιρείται το 

σώζομαι 

ψεύδομαι  (θεμ. ψευδ-) 

πείθομαι    (θεμ. πειθ-)  

σώζομαι     (θεμ. σώζ-) 

ἐψεύσθην 

ἐπείσθην 

ἐσώθην      όχι -

σθην 



Εξαιρέσεις:  

Είδαμε παραπάνω ότι το ρήμα σώζομαι παρότι οδοντικόληκτο 

σχηματίζει τον Παθητικό Αόριστο  όπως τα φωνηεντόληκτα χωρίς –σ. 

ἐσώθην     

   
Επίσης, μερικά φωνηεντόληκτα ρήματα σχηματίζουν τον 

παθητικό Αόριστο προσθέτοντας ένα –σ- πριν από το 

πρόσφυμα –θη-, αν και δεν είναι οδοντικόληκτα: 

ἀκούομαι ἠκούσθην 

κελεύομαι ἐκελεύσθην 

παύομαι ἐπαύσθην και  ἐπαύθην 
και αρκετά άλλα….. 



Τα αφωνόληκτα ρήματα σχηματίζουν με τον ίδιο τρόπο 

τον παθητικό μέλλοντα και αόριστο, αλλά 
μεταβάλλουν τον χαρακτήρα τους μπροστά από το –θ- 

του χρονικού προσφύματος ως εξής: 

καλύπτομαι (θεμ. καλυβ-) 

λείπομαι (θεμ. λειπ-) 
καλυφθήσομαι  

λειφθήσομαι 

ἐκαλύφθην 

ἐλείφθην 

π,β,(πτ) φ 

ἄγομαι (θεμ. ἀγ-)  

κηρύττομαι (θεμ. κηρυκ-) 
ἀχθήσομαι  

κηρυχθήσομαι 

ἤχθην 

 ἐκηρύχθην 

κ,γ,(ττ,σσ) χ 

ψεύδομαι (θεμ. ψευδ-)  

πείθομαι (θεμ. πειθ-)  
Επίσης μερικά ρήματα σχηματίζουν τον παθητικό 

μέλλοντα και αόριστο προσθέτοντας ένα –σ- πριν από 

το πρόσφυμα –θη-, αν και δεν είναι οδοντικόληκτα:  

ψευσθήσομαι  

πεισθήσομαι 

ἐψεύσθην 

ἐπείσθην 

τ,δ,θ, (ζ) σ 

εξαιρείται το 

σώζομαι 

 

 

ἀκούομαι ἀκουσθήσομαι ἠκούσθην 

κελεύομαι κελευσθήσομαι ἐκελεύσθην 

παύομαι παυθήσομαι και 

παυσθήσομαι  

ἐπαύθην και 

ἐπαύσθην 

Άρα ας τα ξαναδούμε όλα μαζί 


